

Артемий Знаменский

*Лауреат Всероссийских и Международных конкурсов*

Артемий Знаменский родился в Санкт-Петербурге в семье музыкантов. С 5 лет начал заниматься на фортепиано. Поступил в ССМШ при СПб Консерватории им. Римского-Корсакова (кл. К.А.Куницыной). В 12 лет увлёкся игрой на ударных инструментах, начал заниматься в классе преподавателя Т.А.Черёмухиной. За время обучения был удостоен специальной премии конкурса Гартов (2006г), получил Гран-при на международном конкурсе-фестивале в Финляндии (2007г), в 2008 г. становится лауреатом Всероссийского конкурса им. Ю.А. Большакова.

С 15 лет участвовал в концертах оркестра ЗКР СПб Филармонии и других оркестрах. Неоднократно выступал в качестве солиста с оркестром Военно-Морской Академии. В 2009 году успешно окончив школу, поступил в Санкт-Петербургскую Консерваторию.

Продолжая совершенствовать свои навыки игры на фортепиано (кл. И.М.Тайманова) в 2011 году Артемий стал лауреатом II Всероссийского фортепианного конкурса «Piano- forum» в Казани (I премия). В этом же году стал лауреатом XVI Тольяттинского международного конкурса музыкантов-исполнителей на духовых и ударных инструментах (I премия).

В 2014 году с отличием закончил СПб Консерваторию (кл. доцента В.В. Знаменского), затем ассистентуру-стажировку (кл. профессора А.А.Михайлова).

В 2018 году стал лауреатом I премии Второго Международного конкурса исполнителей на ударных инструментах «Drumtime» в номинации “Маримба”. Работал в оркестрах СПб ГАСО и АСО СПб Филармонии. Сотрудничал с такими дирижёрами, как Ю. Темирканов, А. Дмитриев, Г. Рождественский, М. Юровский, В. Синайский, Ю. Симонов, М. Янсонс, Ш. Дютуа и другие. С 2016 года является артистом Заслуженного коллектива России.

С 2019 года Артемий Знаменский преподаёт в Санкт-Петербургской Государственной Консерватории им. Н. А. Римского-Корсакова. Класс маримбы и оркестровых партий ударных инструментов. Ведёт активную оркестровую, преподавательскую и сольную творческую деятельность.

Artemy Znamensky

Prize-winner at Russian and International competitions

Artemy Znamensky was born in St. Petersburg in a family of musicians. He began to study the piano at the age of five. He entered the Special Music School of the St Petersburg State Rimsky-Korsakov Conservatoire (class of the St Petersburg State Philharmonic University). At the age of five he entered the Special Specialized Middle School of Music of the St Petersburg Conservatory named after Rimsky-

Korsakov (class of K. Kunitsina). At the age of 12 he took a great interest in playing the percussion instruments and began studying under the teacher T. A. Cheryomukhina. During his studies he was awarded the special prize at the Gartovsky competition (2006) and won the Grand Prix at an international competition and festival in Finland (2007). In 2008 he became a laureate of the Russian national competition named after Y. Bolshiyarov.

From the age of 15 he has participated in concerts of the Philharmonic Orchestra of the St. Petersburg Philharmonic Society and other orchestras. Repeatedly performed as a soloist with the orchestra of the Naval Academy. In 2009 after successfully finishing school he entered the St Petersburg Conservatory.

Continuing to develop his skills at the piano (class of I.M. Taymanov) in 2011 Artemy became a prize-winner at the 2nd All-Russian Piano Forum Piano Competition in Kazan (1st prize). In the same year he won the XVI Togliatti International Competition of Musicians Performing on Wind and Percussion Instruments (1st prize).

In 2014 he graduated with honors from the St. Petersburg Conservatory (class of Associate Professor V. V. Znamensky), then completed an assistant internship (class of Professor A. A. Mikhailov).

In 2018 he won first prize at the Second International Drumming Competition "Drumtime" in the "Marimba" category.

He has worked in the orchestras of the St. Petersburg State Symphony Orchestra and the St. Petersburg Philharmonic Orchestra. He has collaborated with such conductors as Yu. Temirkanov, A. Dmitriev, G. Rozhdestvensky, M. Jurowski, V. Sinaisky, Y. Simonov, M. Jansons, Ch. Dutoit and others. Since 2016 he is an artist of the Honored Collective of Russia.

Since 2019 Artemy Znamensky has been teaching at the St. Petersburg State Rimsky-Korsakov Conservatory. N.A. Rimsky-Korsakov. Class of marimba and orchestral percussion parts. He is actively engaged in orchestral, teaching and solo creative activities.